
Protokół Nr 44/2021 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, 

Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury 

Fizycznej, Turystyki, Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 17 maja 2021 r. 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji z dnia 28.01.2021 r., 15.02.2021 r., 22.03.2021 r.  

4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 

2) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku 

3) zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi 

4) określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii rozwoju społeczno - 

gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji 

5) udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego  

na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2021 r. 

6) określenia wymiaru zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w szkołach  

i przedszkolach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Gołdap oraz zasad udzielania  

i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

5. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Gołdap z organizacjami pozarządowymi oraz 

 podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego  

 i o wolontariacie za rok 2020 

6. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki Pani Wioletta 

Anuszkiewicz. 

Powitała członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

Przewodnicząca Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy są uwagi do przedłożonego protokołu z dnia 

28.01.2021 r.   

Do protokołu uwag nie  zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z posiedzenia 

Komisji z dnia 28.01.2021 r.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 28.01.2021 r.: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

  

Przewodnicząca Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy są uwagi do przedłożonego protokołu z dnia 

15.02.2021 r.   

Do protokołu uwag nie  zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z posiedzenia 

Komisji z dnia 15.02.2021 r.  



W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 15.02.2021 r.: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

Przewodnicząca Pani Wioletta Anuszkiewicz zapytała, czy są uwagi do przedłożonego protokołu z dnia 

22.03.2021 r.   

Do protokołu uwag nie  zgłoszono. 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Makarewicz zapytał, czy dostanie odpowiedź w sprawie szklaku rowerowego 

Green Velo. 

Członek Komisji Pani Monika Wałejko odpowiedziała, że podczas objazdu Komisji Rozwoju Obszarów 

Wiejskich widoczne były trwające prace na trasie Grabowo – Boćwinka.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała, że ścieżki  

są na bieżąco poprawiane.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie protokół z posiedzenia 

Komisji z dnia 22.03.2021 r.  

W głosowaniu jawnym Komisje przyjęły protokół z dnia 22.03.2021 r.: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński ponowił wniosek dotyczący publikacji protokołów z posiedzeń 

Komisji.  

 

Do pkt 3 

1) i 2) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021– 2036 oraz projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek omówiła zmiany w planie dochodów. W rozdziale  „Urzędy gmin”  

na wniosek kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie o kwotę 3.271,59 zł na podstawie 

umowy ubezpieczenia za uszkodzone mienie - laptop służbowy. W rozdziale „Wpływy z innych opłat 

stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw” na wniosek kierownika 

Wydziału dokonuje się zmniejszenia w planie dochodów o kwotę 21.308,88 zł w związku z podjętą Uchwałą 

Rady Miejskiej w Gołdapi z dnia 23 lutego 2021 roku w sprawie zwolnienia z wniesienia opłaty za korzystanie 

z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu sprzedaży za rok 2021 

przedsiębiorcom prowadzącym punkty sprzedaży na terenie Gminy Gołdap. W rozdziale „Pozostała działalność" 

na wniosek kierownika Wydziału ds. Administracji zwiększa się plan dochodów o kwotę 26.000,00 zł w związku 

z decyzją Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn. transport osób 

mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV - 2 w tym 

osób niepełnosprawnych, oraz z przeznaczeniem na organizację i prowadzenie telefonicznego punktu zgłoszeń 

potrzeb transportowych oraz informacji o szczepieniach przeciwko wirusowi SARS-CoV-2. Plan dochodów 

zwiększa się per saldo o kwotę 7.962,71 zł. Zmiany  w planie wydatków. W rozdziale „Urzędy gmin” na wniosek 

kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 3.271,59 zł na podstawie 

umowy ubezpieczenia za uszkodzone mienie - laptop służbowy. W rozdziale „Pozostała działalność” na wniosek 

kierownika Wydziału WA dokonuje się zwiększenia w planie wydatków o kwotę 40.000,00 zł na podstawie 

Uchwały Rady Miejskiej w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Gołdap, która zakłada podwyższenie wysokości diet w kwocie  

450,00 zł. Źródłem pokrycia są wolne środki z rozliczeń z lat ubiegłych. Dodatkowo na wniosek kierownika 

Wydziału Współpracy, Komunikacji Społecznej i Funduszy Zewnętrznych zwiększa się plan wydatków o kwotę 

140,00 zł z przeznaczeniem na prowadzenie Biura Regionalnego w Brukseli. Źródłem pokrycia są środki  

w ramach tego rozdziału. W rozdziale „Dokształcanie i doskonalenie nauczycieli” na wniosek Dyrektora Szkoły 



Podstawowej w Pogorzeli dokonuje się przesunięcia między §§ o kwotę 1.200,00 zł z przeznaczeniem  

na dofinansowanie studiów podyplomowych nauczycieli. W rozdziale „Pozostała działalność" na wniosek 

Kierownika Wydziału ds. Administracji zwiększa się plan wydatków o kwotę 26.000,00 zł w związku z decyzją 

Wojewody Warmińsko-Mazurskiego z przeznaczeniem na realizację zadania pn. transport osób mających 

trudności w samodzielnym dotarciu do punktów szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV.2 w tym osób 

niepełnosprawnych, oraz z przeznaczeniem na organizację i prowadzenie telefonicznego punktu zgłoszeń potrzeb 

transportowych oraz informacji o szczepieniach przeciwko wirusowi SARS-COV-2. W rozdziale „Zasiłki stałe" 

dokonuje się przesunięcia między rozdziałami i paragrafami o kwotę 3.000,00 zł z przeznaczeniem na realizację 

bieżących potrzeb oraz dostosowanie do klasyfikacji budżetowej. W rozdziale  „Jednostki specjalistycznego 

poradnictwa, mieszkania chronione i ośrodki interwencji kryzysowej” na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej zwiększa się plan wydatków o kwotę 22.168,00 zł z przeznaczeniem zlecenie innej gminie realizację 

ustawowych zadań gminy na prowadzenie i zapewnienie miejsc w mieszkaniach chronionych. Źródłem pokrycia 

są środki z rozdziału 85149. W rozdziałach: "Gospodarka gruntami i nieruchomościami"- "Pozostała 

działalność"- 90015 "Oświetlenie ulic, placów i dróg"- 92695 "Pozostała działalność" na wniosek Kierownika 

Wydziału WIK dokonuje się przesunięć między rozdziałami oraz §§ w ramach środków Funduszu Sołeckiego: 

Sołectwo Kowalki o kwotę 15.319,33 zł oraz Sołectwo Zatyki o kwotę 6.361,60 zł z przeznaczeniem na realizację 

bieżących zadań i rzeczywistych potrzeb jednostek pomocniczych. Plan wydatków zwiększa się per saldo  

o kwotę 47.962,71 zł. Plan dochodów zwiększa się o kwotę 7.962,71 zł i po zmianach wynosi 112.565.367,20 

zł. Plan wydatków zwiększa się o kwotę 47.962,71 zł i po zmianach wynosi 121.276.321,68 zł. Deficyt budżetu 

wynosi 8.710.954,48 zł. Przychody budżetu wynoszą 12.182.802,48 zł. Rozchody budżetu wynoszą  

3.471.848,00 zł. 

 

 Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, że obowiązkiem każdego radnego jest uczestniczenie w komisjach 

Rady Miejskiej. Powiedział, że radna Krystyna Sadowska od 3 lat nie uczestniczy w posiedzeniach Komisji. 

Dodał, że ma wątpliwości do co do jej działalności publicznej i społecznej radnej. 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz odpowiedziała, że sprawowanie mandatu przez radną 

ocenią mieszkańcy, rada nie ma narzędzi do kontrolowania pracy radnej Pani Krystyny Sadowskiej. Zwróciła  

się z prośbą, by prowadzić rozmowę merytoryczną na temat omawianych projektów uchwał.  

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że polskie prawo zapewnia każdemu uczestnictwo  

w życiu publicznym nawet jeśli jest chory. Radna została wybrana przez społeczeństwo i stanowczo  

się sprzeciwia dyskryminowaniu radnej pod względem braku aktywnego udziału. Dodał, że nie akceptuje  

i nie toleruje stosowanej nagonki przez radnego.  

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że w uzasadnieniu nie uwzględniła wydatków w rozdziale 

„Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu terytorialnego na podstawie ustaw”  

na wniosek Kierownika Wydziału dokonuje się zmniejszenia w planie dochodów o kwotę 21.308,88 zł.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021-2036. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Gołdap w 2021 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

3) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi. 

 Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska powiedziała, że wprowadza się następującą zmianę -  

w § 10 ust. 3 otrzymuje brzmienie:  „3. Dyrektor kieruje Ośrodkiem przy pomocy Kierowników Wydziałów  



w liczbie określonej w regulaminie organizacyjnym oraz Głównego Księgowego”. Proponowana zmiana  

w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi związana jest ze zwiększeniem sprawnego zarządzania, 

usprawnieniem organizacji pracy i wzmocnieniem kontroli prawidłowości realizowanych zadań. 

 

 Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, w jakiej gminie będzie realizowane zassanie w sprawie 

mieszkań chronionych.  

Dyrektor OPS Pani Emilia Mor – Górska odpowiedziała, że początkowo mieszkania chronione były 

przewidziane do finansowania w innej gminie. Na terenie gminy jest stowarzyszenie „Dobry start”, która zajmuje  

się prowadzeniem i zapewnieniem miejsc w mieszkaniach chronionych  i trwają starania o podpisanie umowy  

ze stowarzyszeniem na zlecenie takiego działania. 

 Skarbnik Gminy Pani Edyta Białek powiedziała, że ze względu na zmianę dotyczącą mieszkań chronionych 

zostanie zmieniona treść uzasadnienia. 

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zmiany Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Gołdapi.  

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

4) 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii rozwoju społeczno - gospodarczego 

Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji. 

 

 Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała,  że w dniu 13 listopada  

2020 r. w życie weszły nowe przepisy prawne wprowadzone ustawą z dnia 15 lipca 2020 r. o zmianie ustawy  

o zasadach prowadzenia polityki rozwoju oraz niektórych innych ustaw. Ustawa po raz pierwszy  

w ustawodawstwie krajowym wprowadziła podstawę prawną wprost dla „strategii rozwoju gminy”. Nowelizacją 

wprowadza się również nowe uregulowania, co do procedury jej opracowania, m.in.: wymagana jest uchwała 

rady gminy, określająca szczegółowy tryb i harmonogram opracowania projektu strategii rozwoju gminy,  

w tym tryb jej konsultacji; wymagane jest konsultowanie projektu strategii z sąsiednimi gminami i ich związkami 

oraz z właściwym dyrektorem regionalnego zarządu gospodarki wodnej Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie; wymagane jest opiniowanie przez zarząd województwa w zakresie zgodności z zasadami 

regionalnej polityki przestrzennej określonej w strategii rozwoju województwa; wymagana konieczność 

przeprowadzenia ewaluacji ex-ante. Nowelizacja zdefiniowała ponadto nowe obligatoryjne rozdziały  

dla strategii, m.in.: model struktury funkcjonalno - przestrzennej gminy; ustalenia i rekomendacje w zakresie 

kształtowania i prowadzenia polityki przestrzennej w gminie; obszary strategicznej interwencji określone  

w strategii rozwoju województwa, obszary strategicznej interwencji kluczowe dla gminy,- ramy finansowe 

strategii. Obecnie funkcjonujący dokument strategiczny określający długofalowy rozwój gminy obowiązuje  

do roku 2025, jednakże należy dostosować go do aktualnych przepisów prawa, czyli ustawy z dnia 15 lipca  

2020 r. o zmianie ustawy o zasadach prowadzenia polityki rozwoju oraz niektórych innych ustaw. Opracowanie 

nowego dokumentu strategii z perspektywą do 2030 r., zgodnie z nowymi wytycznymi, o których mowa  

w projekcie uchwały - nie tylko pomoże w realizacji szansy, jaką dla gminy stanowią możliwości uzyskania 

wsparcia z funduszy zewnętrznych oraz skorzystania z nowych instrumentów polityki regionalnej,  

w szczególności w ramach nowej perspektywy budżetowej Unii Europejskiej na lata 2021-2027. Strategia taka, 

w odróżnieniu od dotychczasowego dokumentu określającego długofalowy rozwój gminy, będzie ściśle wiązać 

planowanie społeczno-gospodarcze z przestrzennym. Dzięki temu będzie wspierała trwały i zrównoważony 

rozwój gminy.  

 

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński powiedział, że jest napięty harmonogram pomiędzy sierpniem  

a wrześniem.  

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek odpowiedziała, że przedsięwzięcia 

wskazane w nowym okresie finansowania będą rozważane jako przedsięwzięcia strategiczne. W toku 

opracowywania dokumentów harmonogram może się zmienić. W sierpniu będą zamieszczone informacje  



w internecie, na BIP-ie a wrzesień jest przeznaczony na spotkania i uwagi mieszkańców oraz na konsultacje  

z innymi gminami.  

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu „Strategii rozwoju społeczno -

gospodarczego Gminy Gołdap do roku 2030”, w tym trybu konsultacji 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

 5) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie  udzielenia 

pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego na dofinansowanie zadań 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli  

w 2021 r. 

 

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że w związku z trwającą  

od lat dobrą współpracą i pomocą, Urząd Marszałkowski w Olsztynie zwrócił się do Burmistrza Gołdapi,   

z prośbą o dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko 

– Mazurskiego w Brukseli w 2021 r. Wnioskowana przez Urząd Marszałkowski od Gminy Gołdap kwota dotacji 

na 2021 r. wynosi 4 180,00 zł. Kwota ta została obliczona na podstawie algorytmu wypracowanego w 2004 r. 

przez Konwent Starostów i zaakceptowanego przez Marszałka Województwa Warmińsko – Mazurskiego oraz 

aktualnych danych pochodzących z Regionalnej Izby Obrachunkowej. Podstawowymi celami działania Biura  

są: ochrona interesów regionu Warmii i Mazur w instytucjach Unii Europejskiej, promocja regionu oraz działanie 

na rzecz jego integracji ze strukturami Unii Europejskiej, wspieranie władz lokalnych i regionalnych poprzez 

pomoc w organizowaniu wizyt przedstawicieli władz w Brukseli, pomoc w organizacji staży pracowników 

administracji samorządowej województwa w Brukseli, pozyskiwanie partnerów programów unijnych 

prowadzonych przez instytucje w regionie czy wspomaganie samorządów w zakresie działań związanych  

z integracją europejską.  Środki finansowe na ten cel zostały zabezpieczona w budżecie gminy na 2021 r.  

 

 Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  

udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa Warmińsko – Mazurskiego na dofinansowanie zadań 

związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli  

w 2021 r. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego –  3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich –  4 za 

 

6) 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wymiaru zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Gołdap oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin. 

 P.o. kierownika Wydziału OSS Pani Agnieszka Wojtala powiedziała, że przyjęcie niniejszej uchwały wynika 

z potrzeby dookreślenia zapisu zawartego w  art. 42 ust. 7 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela. W związku z powyższym należy, oprócz zawartych w uchwale Nr LVII/374/2018 Rady Miejskiej 

w Gołdapi z dnia 26 kwietnia 2018 r. m.in. wymiarów tygodniowego pensum pedagogów, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych, ustalić w sposób jednoznaczny wymiar 

tygodniowego zaangażowania godzin pracy nauczyciela oddziału przedszkolnego pracującego z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letniei dzieci młodsze. Ustawa Karta Nauczyciela zostawia delegację dla organu 

prowadzącego do określenia tego wymiaru z zastrzeżeniem, że wymiar ten nie może przekraczać 25 godzin. 

Praktyka w szkołach prowadzonych przez gminę Gołdap w większości pokazuje, że jest to 25 godzin, jednak 

jednostkowo są też niższe wymiary planowanych godzin. Projekt uchwały wskazuje na wymiar 25h/tydzień,  



co ma swoje uzasadnienie w realizacji programu zajęć oraz racjonalizacji wydatków na oświatę. Pozostałe 

elementy wcześniej obowiązującej uchwały zostają bez zmian. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany 

przez związki zawodowe.  

 

Członek Komisji Pani Teresa Dzienis powiedziała, że jeżeli w grupie jest przewaga dzieci 6-letnich i wymiar 

pensum wynosi 22h a w projekcie jest wskazane 25 h.  

P.o. kierownika Wydziału OSS Pani Agnieszka Wojtala odpowiedziała, że było tak dotychczas ale samorządy 

ujednolicają ten wymiar do 25 godzin. W grupach mieszanych pensum wynosi 25 godzin, natomiast w grupie  

samych 6-latków pensum wynosi 22 godziny.  

 

Przewodnicząca Komisji Pani Wioletta Anuszkiewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

określenia wymiaru zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Gołdap oraz zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisja Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za 

- Komisja Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 2 za, 1 wstrzymujący się 

- Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za, 1 wstrzymujący się 

 

Do pkt 5 

Pełnomocnik ds. Strategii i Rozwoju Gminy Pani Aneta Milczarek powiedziała, że Gmina Gołdap realizując 

cele Programu współpracy w 2020 roku udzielała organizacjom pozarządowym zarówno wsparcia finansowego, 

jak również pomocy pozafinansowej. W ramach współpracy finansowej w 2020 roku 17 organizacji 

pozarządowych zrealizowało 22 zadania publiczne. Gmina Gołdap zgodnie z Programem współpracy wspierała 

zadania publiczne do wysokości 80% kosztów całkowitych realizowanego zadania. Całkowita wartość zadań 

zrealizowanych w 2020 roku przez organizacje pozarządowe, zgodnie ze złożonymi sprawozdaniami, wyniosła 

713 913,94 zł.  Organizacje pozarządowe wniosły wkład własny w realizację poszczególnych projektów  

o wartości łącznej 271 233,94 zł.  Był to zarówno wkład finansowy stanowiący środki własne organizacje  

lub pozyskane z innych źródeł, a także wkład osobowy.  Gmina Gołdap współpracuje z organizacjami 

społecznymi na wielu płaszczyznach związanych z rozwojem regionu oraz wspieraniem działań na rzecz różnych 

grup społecznych. Realizacja działań w ramach Programu współpracy przyczynia się do budowania i umacniania 

harmonijnej współpracy oraz zaangażowania lokalnej społeczności w proces rozwiązywania problemów 

społecznych oraz zaspakajania potrzeb mieszkańców.  

 

Do pkt 6 

Radny Pan Andrzej Tobolski powiedział, by zmniejszyć wynagrodzenie burmistrza do minimum. Powiedział, 

by burmistrz skontrolował działalność Centrum Informacji Turystycznej i sprawdził, na co zostały przekazane 

przez gminę środki w wysokości 180.000 zł.  

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto powiedział, że radny Pan Andrzej Tobolski działa destrukcyjnie  

na działanie samorządu.  

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich Pani Janina Pietrewicz powiedziała,  

że po wykonanym objeździe dróg Komisja stwierdziła, że stan dróg jest zadowalający, ubytki są na bieżąco 

poprawiane. Na ul. Bocznej również droga została poprawiona.  

Członek Komisji Pan Zbigniew Mieruński zapytał, w jaki sposób urząd prowadzi rozpoznanie w sprawie 

pozyskania środków z programu mieszkaniowego.   

Burmistrz Gołdapi Pan Tomasz Luto odpowiedział, że jest to szerokie zagadnienie. Zaprosił radnego  

na spotkanie celem omówienia poruszonej kwestii.  

 

Na tym zakończono posiedzenie. 

 

       Protokołowała            

  Przewodnicząca Komisji 

     /-/Katarzyna Krusznis                        /-/ Wioletta Anuszkiewicz 

 


